

會長報告

這是我第一份會長報告。在金融海嘯及人類豬型流 感的影響下,各界均經歷嚴峻的考驗。在困難的時刻, 本會很慶幸仍能得到政府、社區人士、商業機構、服務 使用者家長及員工的無私支持,與我們一起同渡時艱。

推廣社區共融

今年是「香港最佳老友」運動五週年,我們除了舉 辦一連串的慶祝活動外,更得到永旺(香港)百貨有限公 司慷慨贊助出版文集《hi!朋友》,進一步分享最佳老 友與智障人士建立友誼的喜悅。同時,我們繼續得到中 華電力有限公司的大力支持,於2009年4月25日在奧海 城二期舉辦第五屆「香港最佳老友」運動電能烹飪比賽 決賽,讓智障人士與學生及社區人士一起透過烹飪活動 共建友誼。今屆活動的參加者數目更比上屆多兩倍,商 業機構亦鼎力支持,除贊助活動外,更派出員工組隊參 與。本會非常榮幸邀請到立法會主席曾鈺成議員、立法 會議員劉慧卿議員、譚耀宗議員、馮檢基議員、王國興 議員、李永達議員、梁家傑議員、湯家驊議員、陳淑莊 議員、張國柱議員及潘佩璆議員的蒞臨參與,配對智 障人士即場烹調美食,並由現場觀眾投票選出最合拍夥 伴, 氣氛歡樂而和諧。此外, 本會更於2009年7月4日 主辦「共融展藝Show」活動,讓老友們在荃新天地展 現他們的才藝潛能,並向市民推廣社區共融精神。

在2008年至2009年中旬,本會多項大型活動均得到各界人士的鼎力協助,包括第五屆「甜蜜心連心」步行籌款、「多向協作」新書分享會、「香港最佳老友」運動「友愛樂融融」慈善攝影比賽、國際廚師日、屯門及元朗區第五屆「互唱共融齊OK才藝大賽」、「眼睛・水在變 一 綜合藝術展」、深水埗區議會「香港最佳老友」運動 一「聲色今昔深水埗」計劃、售旗日等。我們亦深感榮幸及高興獲得多位知名人士蒞臨主禮,他們包括勞工福利局常任秘書長鄧國威先生,JP、荃灣區議會主席周厚澄先生,GBS,JP、元朗區議會主席梁志祥先生,MH、丁即區議會副主席梁健文先生,MH、元朗區議會副主席鄧胤楚先生、社會福利署副署長馮伯欣先生、社會福利署助理署長(康復及醫務社會服務)袁鄺鏽儀女士及勞工及福利局康復專員蕭偉強先生等。

建立夥伴關係

此外,我們很高興能在今年加強與商業機構合作推 展義工服務及發展協作計劃,以擴闊殘疾人士的生活體 驗,亦增加社會人士對他們的了解及關愛。今年,我們





成功提名39間商業機構、社團組織及商會獲香港社會服務聯會頒發的「商界展關懷」及「同心展關懷」標誌。得到各機構的支持,讓本會能發展更完善的服務,同時作跨界別合作,一同建立傷健共融的社會。

糖滷必衷

我們在此特別感謝支持本會年內舉辦多項新計劃及服務的機構及社會人士,包括勞工及福利局、社會福利署、凱瑟克基金、香港賽馬會慈善基金、獎券基金、利銘澤黃瑤璧慈善基金、Capital Lake Property Ltd、The UPS Foundation、周問心堂基金有限公司、余兆麒醫療基金、伊利沙伯女皇弱智人士基金、永旺(香港)百貨有限公司、東亞銀行、香港美國婦女會、滙豐銀行慈善基金、GAP、第一太平戴維斯、職業安全健康局、Macquarie Goodman Asia Limited、香港廚師協會及蔣子軒先生(小克)。其他協助本會推廣服務的機構包括新傳媒、蘋果日報、信報財經新聞、經濟日報、成報、TVB周刊、香港電台、亞洲電視、港鐵公司、香港房屋協會、香港房屋委員會及各物業管理公司、公共交通運輸機構及其他選擇以無名氏方式作出支持的人,本會謹此致萬分的感謝。

本人謹向董事局主席李百灝太平紳士的英明領導致意,在董事局各委員攜手合作及專業指引下,加上眾委員會的努力,使本會能為殘疾人士提供優質服務。在此,感謝袁國榮先生主持的服務及業務拓展委員會與投資及財務委員會、李萍英博士主持的管理委員會、林振敏先生 SBS, QFSM, CPM主持的人力資源委員會、鄧麗

華醫生主持的社區精神康復服務顧問委員會、冼權鋒博士主持的自閉症人士服務顧問委員會、陳達文先生主持的建築拓展及維修委員會、羅友聖先生主持的服務推廣及公共關係委員會、陳紹沅先生主持的個案取錄審批委員會及扶康家庭管理委員會、賈施雅太平紳士主持的招標委員會、許盧萬珍博士主持的研究委員會、方叔華神父主持的交流計劃委員會,與及審計委員會各委員的努力。除此之外,本人非常感謝各員工過去一年的努力及卓越的表現。

最後,再次深深感謝大家對扶康會的關愛。扶康路上,盼望各位繼續支持,與我們一起邁步向前。



會長 葉恩明





President's Report

It is indeed my pleasure and honour to write this President's Report. In the past year, our world has been struck by the severe impact from financial tsunami and human swine flu. In spite of these challenges, we are most grateful that the Government, members of the community, corporates, service users' parents and our staff have all stood by us and continued to offer their unflagging support in very many ways throughout this tough period.

Social Inclusion Activities

This year marked the 5th anniversary of the "Best Buddies Hong Kong" Movement. We have staged a series of celebrative activities and along with them, the publication of the "Hi! Friends", sponsored by AEON Stores (Hong Kong) Co., Limited, shared with us the joy of the friendship between peer buddies and persons with intellectual disabilities. On 25 April 2009, with continued support from the CLP Power Hong Kong Limited, the 5th "Best Buddies Hong Kong" Movement Electric Cooking Competition Final was successfully held at the Olympian City 2. The cooking event enabled students and members of the community to build friendship with persons with intellectual disabilities. The number of participants was happily doubled as compared to that of last year. Many corporates not only offered sponsorship and support but also sent their staff teams to actively take part in the competition. Furthermore, the President and 10 members of the Legislative Council came and paired-up with persons with intellectual disabilities to compete in the electric cooking competition, including The Hon. Jasper Tsang Yok-sing, GBS, JP, The President of the Legislative Council; The Hon. Emily Lau Wai-hing, JP, The Hon. Tam Yiu-chung, GBS, JP, The Hon. Frederick Fung Kin-kee, SBS, JP, The Hon. WONG Kwokhing, MH, The Hon. Lee Wing-tat, The Hon. Alan Leong Kah-kit, SC, The Hon. Ronny Tong Ka-wah, SC, The Hon. Tanya Chan, The Hon. Cheung Kwok-che, Dr the Hon. Pan Pey-chyou, members of the Legislative Council. The audience also voted out the best cooking partners and there were a lot of fun and harmony. Another programme, the Talent Show, was held on 4th July 2009 at City Walk which enabled the buddies to exhibit their talents and potentials, and promoted the spirit of social inclusion.

During the years 2008 and first half of 2009, many of our mass programmes had received generous support from the general public. These included the 5th Charity Walkathon, "Building Partnership" Book Sharing Session, "Best Buddies Hong Kong" Movement Photo Taking Competition, International Chefs Day, The 5th "Social Inclusion Singing Contest" of Tuen Mun and Yuen Long District, "Visual· Water · Change - Integrated Arts Exhibition", Sham Shui Po District Council's "Best Buddies Hong Kong" Movement - "Old & New Times of Sham Shui Po" and the Flag Day. We are indeed most honoured to have many distinguished figures acting as our officiating guests, including Mr. Paul Tang Kwok-wai, Permanent Secretary for Labour and Welfare; Mr. Chau How Chen, GBS, JP, Chairman of Tsuen Wan District Council; Mr. Leung Che Cheung, MH, JP, Chairman of Yuen Long District Council; Mr. Leung Kin Man, MH, Vice-Chairman of Tuen Mun District Council; Mr. Tang Yun Chor, Vice-Chairman of Yuen Long District Council; Mr. Fung Pak Yan, Deputy Director (Administration), Social Welfare Department; Mrs. Cecilia Yuen, Assistant Director (Rehabilitation and Medical Social Service), Social Welfare Department and Mr. Sui Wai Keung, Stephen, Commissioner for Rehabilitation, Labour and Welfare Bureau.





Partnership

We are happy about the enhanced collaboration with corporates in promoting volunteer services and developing joint projects in the year that past. The collaboration helped broaden the life experience of persons with disabilities, and enabled the general public to acquire a better understanding and exhibit greater care towards them. The past year also witnessed our success in nominating 39 corporates, organizations and chambers of commerce to receive the "Caring Company" and "Caring Organization" logos granted by the Hong Kong Council of Social Service. All the support has enabled our Society to develop better service and achieve social inclusion through cross-sectoral collaboration.

Heartfelt Thanks

We are most grateful to many organizations and individuals for supporting our service, programmes and new initiatives in the past year. They include Labour and Welfare Bureau, Social Welfare Department, The Keswick Foundation, The Hong Kong Jockey Club Charities Trust, Lotteries Fund, Drs. Richard Charles and Esther Yewpick Lee Charitable Foundation, Capital Lake Property Ltd., The UPS Foundation, Chow Mun Sum Tong Foundation Limited, S K Yee Medical Foundation, Queen Elizabeth Foundation for the Mentally Handicapped, AEON Stores (Hong Kong) Co., Limited, The Bank of East Asia, The American Women's Association of Hong Kong Ltd., The Hongkong Bank Foundation, GAP, Savills (Hong Kong) Limited, Occupational Safety and Health Council, Macquarie Goodman Asia Limited, The Hong Kong Chefs Association and Mr. Chiang Chi Hin (Siu Hak). We are also grateful to all other public agencies and companies that have helped promote our services included New Media Group, Apple Daily, Hong Kong Economic Journal, Hong Kong Economic Times, Sing Pao Daily News, TVB Weekly, Radio Television Hong Kong, ATV, The MTR Corporation, Hong Kong Housing Society, Hong Kong Housing Authority, properties management companies, transport companies and many others who preferred to remain anonymous, but their deed will always be appreciated.

I would like to take this opportunity to extend my heartfelt gratitude to Mr. Simon P.H. Li, MBE, JP, Chairman of the Council, for his excellent leadership. With cooperation and professional guidance from the Council members and team effort from the Service and Business Development Committee and the Investment & Finance Committee chaired by Mr. Kevin K.W. Yuen, the Management Committee chaired by Dr. Eria Li, the Human Resources Committee chaired by Mr. Anthony C.M. Lam, SBS, QFSM, CPM, the Advisory Committee on Community Psychiatric Services chaired by Dr. Eva L.W. Dunn, the Advisory Committee on Services for Persons with Autism chaired by Dr. Kenneth K.F. Sin, the Building Development and Maintenance Committee chaired by Mr. Pele T.M. Chan, the Marketing and Public Relations Committee chaired by Mr. Joseph Salaroli, MH, the Admission Board and Casa Famiglia Management Committee chaired by Mr. Stephen S.Y. Chan, the Tender Board chaired by Mr. Arthur Garcia, CBE, JP, the Research Committee chaired by Dr. Jenny M.C. Hui Lo, the Exchange Programme Committee chaired by Fr. Giosuè G. Bonzi, PIME, as well as members of the Audit Committee, we are able to continue our provision of quality services to persons with disabilities. Not only to the aforementioned, I must also register my sincere gratitude to all the staff members for their hard work and excellent achievement during the past year.

Once again, from the bottom of my heart, thank you for all your support and kindness to Fu Hong Society.

